
PROTOKÓŁ Nr XIX/2016

z obrad sesji

Rady Miejskiej w Zabłudowie VII kadencji

w dniu   6 października 2016r

(w sali Miejskiego Ośrodka Animacji Kultury w Zabłudowie)

Początek obrad – godz. 9.00  

W sesji uczestniczą: 

Rada w składzie: 

1) Borowski Jan  radny
2) Brańska Dorota  radna
3) Charyło Piotr  radny
4) Czajkowski Wiesław  radny
5) Dobiecki Paweł  radny
6) Dołegiewicz Agnieszka I wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Zabłudowie
7) Fiedoruk Halina  radna
8) Galicki Mirosław  radny
9) Kuna Mikołaj  radny
10) Lulewicz Cezary  radny
11) Regucki Adam  radny
12) Rogucki Maciej  Przewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
13) Rusiłowicz Krzysztof  radny
14) Turczewski Mariusz
15) Teofilewicz Teresa 

 II wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
radna

Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach: 

− Burmistrz – Adam Tomanek,

− Zastępca Burmistrza Wiesław Dąbrowski,

− Sekretarz Gminy Monika Hankowska,

− Skarbnik Gminy - Jolanta Iwaniuk,

− Radca prawny – Ewa Stachowicz.

Zaproszeni goście:

Sołtysi z 36 miejscowości.

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Miejskiej

w Zabłudowie –Maciej Rogucki.



Przewodniczący Rady dokonał  otwarcia obrad cytując formułę: „Otwieram XIX,  sesję

Rady Miejskiej VII kadencji”, po czym przywitał osoby przybyłe na posiedzenie. 

Prowadzący obrady, na podstawie listy obecności stwierdził, że ilość obecnych radnych

na  sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe  quorum  do  podejmowania  prawomocnych

uchwał..

Rada przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 

Burmistrz zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o następujące punkty:

1. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia w 2016
roku  pomocy  finansowej  Powiatowi  Białostockiemu  na  sfinansowanie  zadań
inwestycyjnych;

2. Przyjecie informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy Zabłudów za I półrocze
2016 roku.

Powyższe propozycje zostały przez Rade przyjęte jednogłośnie.

Porządek obrad z uwzględnieniem przyjętych wniosków został przez Radę przyjęty
w głosowaniu 15 głosów „za” i przedstawiał się następująco:

3. Otwarcie;
4. Przyjęcie porządku obrad;
5. Przyjęcie protokołów  z  poprzednich sesji;
6. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym;
7. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  a  zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady;
8. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Zabłudów  

na 2016 rok,
9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  wieloletniej

prognozie finansowej Gminy Zabłudów;
10. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  intencyjnej w  sprawie  udzielenia  w  2017  roku

pomocy  finansowej  Powiatowi  Białostockiemu  na  sfinansowanie  zadań
inwestycyjnych;

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia w 2016
roku  pomocy  finansowej  Powiatowi  Białostockiemu  na  sfinansowanie  zadań
inwestycyjnych

12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  przyjmującej  stanowisko-wystąpienie  w sprawie
przebiegu południowej obwodnicy Białegostoku

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej zasady i tryb
przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Zabłudów;

14. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia  konsultacji  
z mieszkańcami w sprawie zmian w Statucie Gminy Zabłudów;

15. Przyjecie informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy Zabłudów za I półrocze
2016 roku

16. Interpelacje i zapytania radnych;



17. Wolne wnioski;
18. Zamknięcie obrad.

Ad 3 

Protokóły  sesji  XVII  i  XVIII  Rady  Miejskiej  został  przez  Radę  przyjęte
jednogłośnie.

Ad 4 

Przewodniczący Rady przedstawił informację w sprawie z działań podejmowanych 
w  okresie  międzysesyjnym.  Na  wstępie  przypomniał  datę  ostatniej  sesji,  po  czym
wymienił uchwały na niej podjęte. Nadmienił, że podjęte uchwały zostały przekazane do
organów nadzoru. 

W  okresie  międzysesyjnym  przewodniczący  brał  udział  w  pracach  Komisji
Planowania i Finansów oraz Kultury, Zdrowia i Oświaty. Pan Maciej Rogucki odbywał
spotkania z mieszkańcami w biurze Rady Miejskiej.  Tematyka tych spotkań dotyczyła
m.in. dowozu dzieci do szkół, a także modernizacji hydroforni i zaopatrzenia w wodę.

Burmistrz nadmienił, ze sołectwo Ryboły wystąpiło z inicjatywą współfinansowania
zakupu  agregatu  do  hydroforni  ze  środków  funduszy  sołeckich  miejscowości,  które
korzystają z ujęcia w Pawłach.

Ad 5
Burmistrz  swoje  wystąpienie  rozpoczął  od  wymienienia  zarządzeń  wydanych

w okresie międzysesyjnym. Następnie poinformował o rozstrzygniętych przetargach:

− na  modernizacje  oświetlenia  ulicznego  na  terenie  gminy  Zabłudów.  Przetarg
wygrała firma ELPLAST sp z.o.o z Radomia za cenę 2 234 450 zł;

− na przebudowę drogi gminnej Płoskie – Kamionka. Wykonawca zadania zostało
przedsiębiorstwo  zakład  Drogowo  –  Transportowy  M  Lewczuk,  które
zobowiązało się do wykonania zadania za cenę 159223 zł;

− na wykonanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej rozbudowy drogi w m.
Kuriany. W  wyniku przetargu wyłoniono firmę DROGOWSKAZ S.C za kwotę
178965  zł.  Burmistrz  nadmienił,  ze  zadanie  to  będzie  realizowane  w  ramach
programu partnerskiego ZIT BOF z gminą Białystok i powiatem białostockim;

− w wyniku przetargu wyłoniony został również wykonawca zadania polegającego
na  świadczeniu  na  terenie  gminy  usług  transportu  publicznego  w tym dowozu
uczniów do szkół. Przetarg wygrała firma ARRIVA za cenę 262656 zł.

W omawianym okresie  rozpoczęto  prace  związane  z  rekultywacja  wysypiska  śmieci  
w  lesie  koło  Zabłudowa.  Wykonawca  zadania  jest  firma  Złompol  sp.  Jawna.  Koszt
zadania to 275380 zł. 
Z uwagi na niewystarczające środki w budżecie nie rozstrzygnięto jeszcze przetargu na
budowę Punktu Segregacji  Odpadów (PSZOK).  Jeżeli  na obecnej sesji  Rada przyjmie
proponowane zmiany w budżecie, to będzie możliwe podpisanie umowy z wykonawcą.



Burmistrz  poinformował  o  zamiarze  złożenia  wniosków  do  PROW  w  ramach
dofinansowania  zadań  związanych  z  gospodarką  wodno  –  ściekową.  Ponadto  gmina
planuje  skorzystać  z  pomocy  w  ramach  projektu  partnerskiego  Polska  -  Białoruś  -
Ukraina.

Z  okazji  30  -  lecia  istnienia  Koła  Łowieckiego  ROGACZ,  Burmistrz  wręczył
upominkowy grawerton prezesowi Koła, radnemu Rady Miejskiej w Zabłudowie – Panu
Mikołajowi Kunie. 

Ad 6
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Zabłudów  omówiła skarbnik

gminy.
Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

W dyskusji  nad projektem uchwały głos zabrał radny Paweł Dobiecki, który w swojej
wypowiedzi nawiązał do nieprawidłowości przy budowie nawierzchni drogi  Kamionka
 –  Płoskie.  Mając  powyższe  na  uwadze  wnioskował  o   usunięcie  z  wykazu
inwestycyjnego zadania pod poz. 11 „Budowa nawierzchni ulicy Izabeli Demblińskiej w
Zabłudowie”
 i  za  uzyskane  w  ten  sposób  środki  ujęcie  w  budżecie  zadania  „Opracowanie
dokumentacji  projektowo  –  kosztorysowej  na  przebudowę z  rozbudową infrastruktury
drogowej  (w  tym  przede  wszystkim  rowów  przydrożnych,  przepustów,  kanalizacji
deszczowej i drenaży) w drodze gminnej Kamionka – Płoskie” w kwocie 20 tys.  zł.
Radny  oznajmił,  iż   na  podstawie  sugestii  burmistrza  należy  przypuszczać,  że  
ul  Demblińska  w  Zabłudowie  nie  będzie  wykonywana  w  bieżącym  roku,  natomiast
wykonanie  właściwego  odwodnienia  drogi  Kamionka  –  Płoskie  jest  dla  mieszkańców
sprawą priorytetową i taką powinna być również dla urzędu.

Radny  Mirosław  Galicki  zwrócił  się  do  burmistrza  z  pytaniem  o  to,  czy  droga
Płoskie – Kamionka została już oddana do użytku. Po uzyskaniu przeczącej odpowiedzi
z  ust  burmistrza  stwierdził,  że  z  podejmowaniem  decyzji  w  tej  kwestii  należy  się
wstrzymać do czasu zakończenia inwestycji.

Wniosek radnego Pawła Dobieckiego został odrzucony w wyniku głosowania:

− liczba głosów „za”  – 1

− liczba głosów „przeciw”  – 9

− liczba głosów „wstrzymujących” – 5.

Drugi  ze  złożonych  przez  Radnego  Pawła  Dobieckiego  wniosków  dotyczył
ujęcia w bieżącym budżecie następujących zadań inwestycyjnych:

− „Opracowanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci
wodociągowej na odcinku Zajezierce – Łukiany – Tatarowce – Rudnica” w kwocie
40 tys. zł

− „Opracowanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci
wodociągowej na odcinku Folwarki Małe – Folwarki Wielkie Kolonia - Folwarki
Małe Kolonia” w kwocie 40 tys. zł



− „Opracowanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci
wodociągowej  na  odcinku  Dobrzyniówka  –  Dobrzyniówka  Kolonia  –  Słomianka  
- Teodorowo” w kwocie 40 tys. zł.

− „Opracowanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci
wodociągowej  na odcinku Rafałówka – Rafałówka Kolonia -  Zacisze” w kwocie  
40 tys. zł.

− „Opracowanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci
wodociągowej na odcinku Kamionka – Kolonia Kamionka” w kwocie 40 tys. zł.

− „Opracowanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci
wodociągowej  na  odcinku  Folwarki  Tylwickie  –  Małynka  -  Kołpaki”  w  kwocie  
40 tys. zł.

powyższe koszty zadań w łącznej kwocie 240 tys. zł należy pokryć zaciągając kredyt. 

Skarbnik Gminy zwróciła uwagę Rady na wady formalne wniosku, a Mianowice
wskazanie  pokrycia  wydatków  budżetowych  środkami  pochodzącymi  z  kredytu.
Poinformowała,  że  radny,  jako  źródło  finansowania  może  wskazać  jedynie  środki
pochodzące z innego zadania.

Przewodniczący  Rady,  mając  na  uwadze  powyższą  informacje  oznajmił,  
iż w związku wadami formalnymi wniosku nie będzie on poddany pod głosowanie.

Uchwała nr XIX/154/2016 w sprawie zmian w budżecie gminy Zabłudów na 2016
rok została podjęta w wyniku głosowania: 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”.

Ad 7
W Kolejnym  punkcie  obrad  Rada  rozpatrzyła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  

w wieloletniej prognozie finansowej gminy Zabłudów. 
Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

Uchwała Nr XIX/155/2016 została podjęta jednogłośnie.

Ad 8
Rada  przystąpiła  do  procedowania  nad  projektem  uchwały  intencyjnej  w  sprawie

udzielenia w 2017 roku pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na sfinansowanie
zadań inwestycyjnych.

Pozytywną opinie do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.
Burmistrz przypomniał o prowadzonych przez powiat pracach nad dokumentacjami

budowy dróg na terenie gminy Zabłudów. Nadmienił także, że planując wydatki na 2017
rok na uwadze mieć należy wniosek złożony do PROW na dofinansowanie przebudowy
drogi  Zabłudów  –  Kudrycze.  Sugerował  wyznaczenia  zadania,  które  uzupełni
rozwiązania komunikacyjne w obszarze tej drogi.

Radni  w  wyniku  wzajemnych  uzgodnień,  mając  na  uwadze  ustalenia  podjęte  
na  posiedzeniu  komisji  Planowania  i  Finansów  wytypowali  następujące  zadania  
na drogach powiatowych, które gmina Zabłudów dofinansuje w 50%:



1. „Przebudowa drogi  powiatowej Nr 1469 B, na odcinku o dł.  ok.  1  km, od wsi
Protasy  
w kierunku wsi Rafałówka (gm. Zabłudów)”  - 650000 zł;

2. „Przebudowa  drogi  powiatowej  Nr  1489  B  na  odcinku  Żuki  –  Pasynki,
kontynuacja robót   (gm. Zabłudów) „ – 350000 zł;

3. „Opracowanie  dokumentacji  projektowej  na:  Przebudowa  z  rozbudową  drogi
powiatowej  Nr  1488B  na  odcinku  Nowosady  –  granica  Gminy  Zabłudów  
(gm. Zabłudów) „ – 30000zł.

Z  uwagi   na  konieczność  wprowadzenia  odpowiednich  zapisów  w  uchwałach,
przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach.

Po przerwie wznowiono obrady.

Rada  podjęła  uchwały  w  sprawie  współfinansowania  w/w zadań.  Każdą  z  uchwał
podjęto w wyniku głosowania: 15 „za”.

Ad 9
Kontynuując  obrady  Rada  rozpatrzyła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany

uchwały  dotyczącej  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi  białostockiemu  
na sfinansowanie zadań inwestycyjnych w 2016 roku.
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że zmianę wprowadza się na przyjęty przez Radę wniosek
radnego  Adama  Reguckiego,  który  wniósł  o  zmianę  zadania  z  „Opracowanie
dokumentacji  projektowej na  budowę ciągu pieszo-rowerowego w ramach rozbudowy
drogi  powiatowej   Nr 1469B w miejscowościach:  Folwarki Małe, Folwarki Wielkie  
i  Folwarki  Tylwickie”  na  nazwę  zadania  „Opracowanie  dokumentacji   projektowej  
na   budowę  chodnika  w  ramach  rozbudowy  drogi   powiatowej    Nr  1469B   
w miejscowościach: Folwarki Małe, Folwarki Wielkie    i Folwarki Tylwickie.”

Uchwała Nr XIX/159/2016 została przez Radę podjęta w wyniku głosowania 13 głosów
„za”, 2 głosy „wstrzymujące”.

Ad10
Zastępca  Burmistrza  przedstawił  Radzie  propozycję  treści  stanowiska  w  sprawie

przebiegu  południowej  obwodnicy  Białegostoku,  w  którym  zawarto  propozycje
uwzględnienia  istniejących  dróg  powiatowych.  Nadmienił,  że  do  firmy  Transprojekt
Gdańsk,  na  jej  wniosek   przesłany  został  wykaz  wydanych  decyzji  o  warunkach
zabudowy w obszarze planowanej obwodnicy wraz z wykazem istniejących budynków.

Radny  Mirosław  Galicki  zadeklarował,  że  w  najbliższym  czasie  przedstawi
burmistrzowi rozwiązanie przebiegu południowej obwodnicy Białegostoku przez obszar
gminy Zabłudów wykonane przez jeden z komitetów protestacyjnych. Rozwiązane to  
w szczególności dotyczy projektu obwodnicy w okolicy tzw. „węzła Kuriany”.

Pozytywną opinie do projektu uchwały wydała Komisja Gospodarcza.



Rada  zaakceptowała  wniosek  Komisji  o  wykreślenie  z  treści  stanowiska  słów:
„wraz z odcinkiem drogi krajowej nr 65 Kudrycze – Kuriany – Grabówka”.
Uchwała  Nr  XIX/160/2016  w  sprawie  przyjęcia  stanowiska-wystąpienia  w sprawie
przebiegu  południowej  obwodnicy  Białegostoku   została  przez  Radę  podjęta
jednogłośnie.

Ad 11
Sekretarz  Gminy  omówiła  zakres  zmian  w  uchwale  określającej  zasady  i  tryb

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Zabłudów. 
Pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja  Planowania  

i Finansów.
Uchwała nr XIX/161/2016 została podjęta w wyniku głosowania 15 głosów „za”.

Ad12
Kolejny  z  rozpatrzonych  przez  Radę  projektów uchwał  dotyczył  przeprowadzenia

konsultacji  z  mieszkańcami  gminy  Zabłudów  w  sprawie  zmian  w  Statucie  Gminy
Zabłudów.

Sekretarz  gminy  wyjaśniła,  iż  z  uwagi  na  unieważnienie  przez  Wojewodę
Podlaskiego niektórych, istotnych zapisów w analogicznej  uchwale podjętej przez Radę
w  czerwcu,  konieczne  jest  podjęcie  nowej  uchwały  i  przeprowadzenie  nowych
konsultacji.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.
Uchwała nr XIX/162/2016 została podjęta w wyniku głosowania 15 głosów „za”.

Ad 13
Skarbnik  Gminy  przedstawiła  Radzie  informacje  z  przebiegu  wykonania  budżetu

gminy Zabłudów za I półrocze 2016 roku.
W  trakcie  dyskusji radny  Paweł  Dobiecki  zwrócił  się  z  pytaniami  z  zakresu

wydatków budżetowych, a mianowicie: 

− na  jakie  odszkodowania  została  wydatkowana  kwota  435  tys.  zł  z  wydatków
bieżących dział 600 Transport i łączność? 

−  na jaki  cel wydatkowano do dnia 30.06.3016 r.  kwotę w wysokości  22,  50 zł  ze
środków funduszu sołeckiego sołectwa Kamionka przyznanego na 2016 r.?

     Skarbnik  gminy  poinformowała,  że  sprawy  odszkodowań  są  jeszcze  w  toku  
i  w  obecnej  chwili  nie  jest  w  stanie  odpowiedzieć  na  to  pytanie.  Kwota  wydatków  
na  fundusz  sołecki  wsi  Kamionka  w  wysokości  22,  50  najprawdopodobniej  została
przeznaczona zna zakup map.

    W kolejnym pytaniu radny Paweł Dobiecki zapytał oto, które przepusty naprawiono
poprzez wstawienie „nabytych rur we wsi Kamionka”?
     Pan Lech Krzymiński stwierdził, iż udzieli odpowiedzi w późniejszym terminie.

Reasumując  radny Paweł  Dobiecki   stwierdził,  że  wykonanie budżetu  ocenia
pozytywnie.  Podziękował   burmistrzom,  skarbnikowi  i  pracownikom  urzędu  



z  wyjątkiem  niektórych  pracowników  Referatu  Gospodarki  Komunalnej  
za zaangażowanie i owocną pracę dla wspólnego dobra mieszkańców gminy.

Burmistrz  prosił,  aby  krytykując   pracę  Urzędu  nie  uogólniać  i  podawać
konkretne zarzuty.

Radny  Piotr  Charyło  wyraził  przekonanie,  że  Urząd  jest  skrzynką  narzędzi  
w rękach burmistrza i to od burmistrza zależy jak Urząd będzie działał.

Nastąpiła  dyskusja  w  temacie  awarii  oświetlenia  oraz  problemów  
z  dokonywaniem  zgłoszeń  tych  awarii.  Pan  Lech  Krzymiński  poinformował,  
że oświetlenie uliczne funkcjonujące na terenie gminy Zabłudów jest  stare  i  wadliwe.
Obecnie rozpoczęto  wymianę lamp w niektórych miejscowościach  na  lampy ledowe.
Zdemontowane lampy sodowe zastąpią stare lampy rtęciowe i żarowe. 

Ad 14
Interpelacje i zapytania radnych

Przewodniczący Rady poinformował,  iż w okresie  międzysesyjnym  do  biura
Rady nie wpłynęły pisemne interpelacje. Poprosił, zatem o kierowanie ustnych zapytań
do burmistrza.

Radny Mirosław Galicki zadał pytanie, o jaki odcinek chodnika  o dł.  200m  
w Zabłudowie planuje wybudować Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad?

Burmistrz odpowiedział, że planowana jest budowa chodnika na ul Bielskiej.
Radny Paweł Dobiecki zwrócił się do burmistrza z następującymi pytaniami:

1) W  jakim  celu  zostały  wystawione  na  sprzedaż  działki  gminne  nr  539  i  541  
w Zabłudowie?

2) Z  jakich  powodów  i  do  kiedy  wykonawca  przebudowy  drogi  Kamionka  
–  Płoskie  zawnioskował  o  przesunięcie  terminu  wykonania  robót?  Czy  urząd
wyraził na to zgodę?

3) Z jakich powodów wykonawca dokumentacji projektowo – kosztorysowej drogi
Kamionka – Borowiki zawnioskował o przesunięcie terminu wykonania projektu,
do kiedy i czy urząd wyraził na to zgodę?

4) Dlaczego podczas prowadzenia robót przebudowy drogi Kamionka – Płoskie nie
był i nie jest obecny inżynier lub kierownik budowy?

5) Kontynuując  wystąpienie  radny  poprosił  burmistrza  o  odpowiedź   na  pytanie  
o  po  której  stronie  powinien  stać  radny?  Czy  po  stronie  kierownika  jednostki
samorządowej, czy może po stronie mieszkańców, w sytuacji gdy pracownicy tej
jednostki  świadomie  bądź  nie  świadomie  prowadzą  działania  na  szkodę
mieszkańców? 

Burmistrz w odpowiedzi na pierwsze z zadanych pytań wyjaśnił,  stwierdził,  że nie
jest  w  stanie  przypomnieć  sobie   indywidualnie  sprawy,  ale  przypuszcza,  że  chodzi  
o  przetargi  ograniczone z  powodu braku możliwości  kupna przez oferenta innego niż
właściciel działki sąsiadującej.

Odpowiedzi na kolejne pytania udzielił Pan Lech Krzymiński, który poinformował,
że wykonawca robót na drodze Kamionka – Płoskie wniósł o przedłużenie wykonania
robót  w związku  z  ich  wstrzymaniem na  wniosek radnego  i  mieszkańców.  Ze  strony



Urzędu termin przedłużenia robót nie został jeszcze określony. Z zasady kierownikiem
budowy  jest  właściciel  firmy  wykonującej  zadanie  lub  wskazana  przez  jego  osoba.  
Ze  strony Urzędu  wyznaczony jest  inspektor  nadzoru,  który  na budowie  jest  obecny  
w razie potrzeby. Odnośnie przedłużenia terminu wykonania projektu drogi Kamionka 
–  Borowiki,  pan  kierownik  wyjaśnił,  że  wykonawca  zwrócił  się  o  przedłużenie  
w  związku  ze  zmiana  zakresu  opracowania.  Ponadto  ze  strony  Urzędu  projektantowi
zlecono  przeprowadzenie  konsultacji  z  mieszkańcami  w  zakresie  projektowanego
zadania.  Spotkanie  z  mieszkańcami  odbędzie  się  w  wyznaczonym  przez  projektanta
terminie.

Burmistrz  w odpowiedzi  na  ostatnie  z  powyższych pytań  poinformował  radnego,  
że radny powinien reprezentować interesy gminy, czyli  mieszkańców i Urzędu. Urząd
także ma dbać o interes gminy, a gmina to mieszkańcy.

Radny  Piotr  Charyło  wystąpił  z  propozycją  utworzenia  w  2018  roku  budżetu
obywatelskiego.  Wyjaśnił,  iż  zamysłem  tego  rodzaju  partycypacji  społecznej  jest
rozdysponowanie określonej kwoty z budżetu gminy zgodnie z wola mieszkańców. Pan
Piotr Charyło poinformował, że kwota ta w innych gminach miejsko – wiejskich wynosi
średni   500  tys.  –  600  tys.  złotych.  W  gminie  Zabłudów  na  początek  zaproponował
przeznaczyć na zadania w ramach budżetu obywatelskiego kwotę 300 tys. złotych. Jako
korzyści płynące z tego rodzaju inicjatywy radny wskazał: 

• możliwość  finansowania  zadań  zgodnych  z  potrzebami  mieszkańców. Nadmienił,  
iż sam jako radny nie jest wstanie trafnie odczytać wszystkich potrzeb mieszkańców;

• aktywizacja  mieszkańców.  Radny  wyjaśnił,  że  z  poczynionych  przez  niego
obserwacji  wynika,  iż  niski  poziom świadomości  obywatelskiej  nie idzie  w parze  
z dobrobytem w gminie.

Radny  przyznał,  że  początkowo  sam  był  sceptycznie  nastawiony  do  tego  rodzaju
partycypacji  społecznej.  Na  pytanie  skarbnika  gminy  o  powody  takiego  nastawienia
odpowiedział,  iż uznawał początkowo, iż jest to sposób na wyręczanie reprezentantów
społeczeństwa  w  podejmowania  decyzji.  Zetkniecie  się  w  praktyce  z  budżetem
obywatelskim spowodowało zmianę w postrzeganiu tego rodzaju partycypacji.

Radna Dorota Brańska wyraziła przypuszczenie, że skoro  w odniesieniu do wsi
funkcjonuje fundusz sołecki, to budżet obywatelski dotyczyłby miasta.

Radny  Piotr  Charyło  wyjaśnił,  że  budżet  obywatelski  może  funkcjonować  w
odniesieniu  do  całej  gminy  wiejsko  –  miejskiej.  Należy  stworzyć  takie  reguły,  które
pozwoliłyby  na  dojście  do  głosu  mniejszym  ośrodkom.  Głównym  celem   jest
aktywizacja  mieszkańców.  Mieszkańcy  muszą  wiedzieć,  że  mają  wpływ na  to  co  się
dzieje w gminie.

Radny  Maciej  Rogucki  stwierdził,  że  pulę  budżetu  obywatelskiego  można
podzielić analogicznie  podobnie jak w mieście Białystok:  na fundusze ogólno miejskie 
i fundusze osiedlowe.

Ad15
W punkcie wolne wnioski głos zabrali n/w uczestnicy posiedzenia:

Radny Paweł Dobiecki zgłosił następujące wnioski:



− wykonanie  ze  środków  w  budżecie  gminy  wymiany  najstarszych   latarni
ulicznych we wsi Kamionka na latarnie z lampami sodowymi. Radny dodał,  że
zapewnienie takich rozwiązań uzyskał od burmistrza  w piśmie z dnia 31 marca
2016 r. nr RGK 720 77 2016;

− montaż nowego lustra  drogowego na skrzyżowaniu dróg gminnych w działkach
nr  153  obręb  Borowiki  i  nr  154/1  obręb  Borowiki,  które  zostało  zakupione  
ze środków Funduszu Sołeckiego sołectwa Kamionka. Radny dodał, że  miejsce
to jest szczególnie  niebezpieczne zarówno dla kierowców jak i dla pieszych. Jest
również trasą jazdy busa szkolnego;

− wymianę  przepalonej  żarówki  w  latarni  na  słupie  w  Kamionce  przy
skrzyżowaniu obok krzyży i lustra widoczności;  

− rozszerzenie dokumentacji projektowo kosztorysowej przebudowy drogi Płoskie
–  Kamionka  o  odcinek  drogi  będącej  ulica  we  wsi  Kamionka  i  wykonanie
nawierzchni  bitumicznej  na całym odcinku  Radny wyjaśnił,  że  taka  była  jego
intencja,  gdy  składał  wniosek  o  wykonanie  przedmiotowej  dokumentacji.  Pan
Paweł  Dobiecki  wyraził  przekonanie,  iż  przedłużenie  terminu  wykonania
dokumentacji  pozwala  na  opracowanie projektu  zgodnie  z  rzeczywistą  intencją
jego wniosku i oczekiwaniami mieszkańców; 

− celem przeciwdziałania przyjęciu niewłaściwych rozwiązań konstrukcyjnych przy
przebudowie drogi Kamionka – Borowiki, radny Paweł Dobiecki wnioskował o
przeprowadzenie  z  mieszkańcami  konsultacji  z  udziałem projektanta.  Uznał,  iż
pozwoli to na przyjęcie właściwych rozwiązań konstrukcyjnych i  technicznych.
Ponadto  radny  prosił  o  umieszczenie  
w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  Urzędu  Miejskiego  w  Zabłudowie
dokumentacji projektowo – kosztorysowej tuż   po jej sporządzeniu przynajmniej
na  okres  7  dni,  po  to   aby  społeczność  lokalna  mogła  z  nią  się  zapoznać  
i  umożliwić  wniesienie  do  niej  zastrzeżeń  i  uwag.  Nadmienił,  iż  ostatnie
wydarzenia  na  drodze  Kamionka  –  Płoskie  przemawiają  za  koniecznością
zaznajomienia się mieszkańców z tego rodzaju dokumentacjami.  Radny apelował
także  o   pisemne  zawiadomienie  mieszkańców  sołectw  Kamionka  i  Płoskie  
za  pośrednictwem  ich  sołtysów  o  terminie  odbioru  robót  kończącej  się
przebudowy drogi Kamionka – Płoskie.

Radny Jan Borowski wniósł o zabezpieczenie w budżecie na 2017 rok środków
z  przeznaczeniem   na  wykonanie  wodociągów  do  gospodarstw  rozmieszczonych  
na kolonii Krynickie.

Skarbnik  poinformowała  radnego,  że  powinien  złożyć  wniosek  pisemny  
na kancelarię Urzędu w przewidzianym uchwała terminie.
Radny  Mirosław  Galicki  zwrócił  się  z  pytaniem  o  wyjaśnienie  możliwości  budowy
oświetlenia ulicznego w Kurianach na przystanku zlokalizowanym przy drodze krajowej
nr 19.

Pan  Lech  Krzymiński  wyjaśnił,  że  Generalna  Dyrekcja  Dróg  krajowych  
i  Autostrad  obwarowała tego rodzaju  zamierzenia  koniecznością  budowy oświetlenia  



na odcinku długości min. 200m. Nie możliwe jest oświetlenie krótkiego odcinka trasy
skupionego przy przystanku. 

W nawiązaniu do wypowiedzi pana kierownika burmistrz oznajmił, że decyzja
w sprawie  budowy oświetlenia  przystanków  przy  DK  nr  19  należeć  będzie  do  Rady
Miejskiej. Dodał, że z uwagi na wysokie koszty będzie to bardzo  trudna.

Sołtys wsi Koźliki wnioskowała o wycięcie zarośli na drodze Kolonia Koźliki
 – Kolonia Solniki.

Sołtys wsi Miniewicze wnioskował o wyrównanie drogi.
Sołtys  wsi  Zagruszany  wniosła  o  wycięcie  zarośli  na  drodze  powiatowej  

w  Zagruszanach.  Przerośnięte  gałęzie  krzewów  ograniczają  widoczność  i  zagrażają
bezpieczeństwu  pieszych  i  kierowców.  Podkreślił,  iż  przy  drodze  zlokalizowany  jest
przystanek dla dzieci dojeżdżających do szkoły. 

Ad.18
W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  przewodniczący  Rady  dokonał  

ich  zamknięcia  cytując  formułę  „Zamykam  obrady  XIX   sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie VII kadencji samorządu”

Projekty  uchwał  wraz  uzasadnieniem  oraz  podjęte  uchwały  zostały  włączone  
do  akt  sprawy  związanych  z  przebiegiem  i  organizacją  XIX  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie.

Protokolant: Anna Halicka


